

# DIMANA ASALNYA

## SILAT GAYUNG

Berita Minggu

# PATUT DISIASAT

Oleh ZAINAL A.

**PULAU PINANG, Sabtu** — Penyiasatan yang lanjut tentang adakah Silat Gayung Kelantan dan Silat Gayung Trengganu berasal dari Petani (selatan Negeri Thai) pabutih diadakan oleh pihak-pihak yang berkenaan.

Langkah ini adalah perlu memandangkan kepala **sepatu** dan besar dari **pusaka** kesenian Melayu yang begitu kaya telah hilang ditelan zaman.

Anjuran ini telah dibuat oleh Tan Sri Datuk Haji Mubin Sheppard ketika memmenangkan kerusi kerjanya mengenai "Seni Silat Melayu di Pantai Timur" di Konvensyen Silat yang berlangsung di Dewan Serbaguna pagi ini.

Konvensyen seni silat Melayu Malaysia masuk hari yang ke tiga hari ini dan berakhir pada malam ini di-berlangsung di Makam Shahrom Amanat, Dektan Pusat Penajuan Ilmu Kemajuan sebagai mewakili Tan Sri Professor Hamzah Sandut akan bernucap.

### Menyebut

Tan Sri Datuk Haji Mubin, telah juga menyebut tentang beberapa kesistimewaan seni silat Melayu yang terdapat di Kelantan dan Trengganu.

Beliau telah menyebut tentang kesistimewaan seni silat Gayung ota-ota yang terdapat di Kampung Marras, Jeloih, Krurang dan dari Kuala Trengganu. Silat tersebut adalah Gerak Melayu yang sangat cantik. Beliau sangat berminat untuk Gerak Melayu yang berbeza di Kelantan. Beliau telah berjumpa dengan pasang pendekar yang boleh bermain silat tersebut dengan baik.

Pendekar - pendekar itu akan menggunakan pensai rotan lengkap di lengan kiri dan pedang kayu di tangan kanan. Kedua pensai dan pedang itu berwarna merah dan putih. **Patut disiasat**

### Kampung

## Mati lepas 3 hari tunjukkan silat

Parasmi Araf

**SEBUAH** mahkamah koroner semalam di-beritahu tentang bagaimana seorang guru silat Cina Tai Chi menemui ajalnya tiga hari selepas dia mengadakan satu pertunjukan keahlian silatnya.

Chua Boon Woh, 20 tahun, seorang anggota perkhidmatan negara mengadakan pertunjukan itu di depan rakan-rakannya pada 19 Julai **di hobs** pada jam selepas itu dia mengadu sakit kepala.

Lance Koporal Loke Yin Phun memberitahu mahkamah bahawa dia kenal Chua selama beberapa bulan dan Chua sering memunjukkan keahliannya dalam seni silat Cina dan depan rakan-rakannya.

Pada 19 Julai, Chua telah mengadakan satu pertunjukan, dan beberapa jam kemudian tiba-tiba keluar untuk pergi ke pa-

ser malam di Lorong Chuan, Chua mengadu sakit kepalanya berdarah dan kepalanya sakit.

Bila pulang, Chua mengadu kepalanya makin sakit dan tidak lama kemudian dia mengert kesakitannya. Loke segera membawanya ke pusat perubatan khemah tentera. Dari sana dia dikkejarkan ke hospital Outram.

Pendafifir Kanan Hospital Outram, Dr. S.P. Vijambertishu mahkamah bahawa dia telah mendengar bahawa otak Chua berada dalam keadaan yang sangat tegang dan darah mengalir di dalamnya.

Koroner Negara, Enck Ibrahim Burhan menangkan perbicaraan hingga hari ini untuk merekodkan keterangan patologis, Dr. Wee Keng Poh.

### Syor seni silat

## 15 AIG 1977 bangsa Jain dipelajari

**TIDAK LAMA** dahulu, kita ada membaca di rancangan akhbar Berita Harian, tentang dua orang bangsa Melayu yang telah menunjukkan permainan silat Melayu di televisyen Jepun.

Mereka berdua adalah anggota "Persatuan Anak Seni Anekan Kid" (PA-SAK).

Semuga kejayaan mereka itu akan menjadi satu galakan kepada ahli-ahli seni silat yang lain.

Saya ingin mengesyorkan kepada pemain-pemain silat di sini, supaya jangan salaja memupuk perantaraan kepada "Seni Silat Melayu" tetapi juga ilmu yang dimilik oleh kaum-kaum lain, seperti Judo dan Taek Kwan Do.

WANEDA